
Protokół

z XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka

z dnia 28 maja 2025

Obrady rozpoczęto 28 mĄa2O25 roku o godz. \4:O4, azakończono o godz. 16:ż2 tego samego dnia.

Przewodnic ząca powitała obecnych, otworzyła obrady i stwierdziła kworum.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Krystian Balicki
2. Marcin Dziedzic
3. Krystyna Gajdemska
4. Joanna Grabowska
5. Dominik Goliszek
6, Ewa Jeżewska
7. Beata Klarkowska
8. Marcin Krystek
9. Iwona Owieśna
10. Wiesław Paciorkowski
1 1. Teresa Sztuczka
12. Rafał Walkowiak
13. Wioleta Warzocha
1 4. Małgorzata Wiśniewska

Nieobecni:

1. Piotr Pawlikowski

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie XIII ses.ji Rady Gminy Zławteś Wielka;
2. Sprawy organizacyjne:

1 ) stwierdzenie prawomocności obrad;

2) przyjęcie wniosków do porządku obrad;

3) przyjęcie uwag do protokołu z XII sesji;

3, Informacja wojta o pracach między sesjami;
4. Podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławięś Wielka na|ata2025-
2040;
2) zmieniająca uchwałę w sprawie budzetu Gminy Złavłięś Więlka naż025 rok;
3)w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przezsamorządowe
jednostki budzetowe gminy Zławięś Wielka ptowadzące działalnośó oświatową;
4) w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów i nadania jej statutu;

5) w sprawie powołania Młodziezowej Rady Gminy i nadania jej statutu;

5. Wolne wnioski i zapytania;



6. Wystąpieni ę zaploszonvch gości;
7 . Podjęcie stanowiska Rady Gminy w sprawi e uczczenia 35-1ecia samorządu terytorialnego;
8. WYstąPienie Prof. dr. hab. Krzysztofa Mikulskiego inaugurujące proces nadania sztandaru dla

Gminy Zławieś Wielka;
9. Przemówienie WÓjta Gminy Zławięś Wielka i wręczenie powołań do Gminnej Rady Dialogu

Społecznego;
l0. Uroczyste podpisanie stanowiska Rady Gminy Zławieś Wielka;
II. Zamkntęcie obrad XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.

Marcin SwaczYna - WÓit zŁożył wniosek o rozszerzęnie porządku obrad poprzęz dodanie projektu
uchwałY w sPrawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Zławieś Wielka do roku
2035 oraz okreŚlenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu
konsultacji.

Przeprowadzono głosowanie.

wyniki głosowania:

ZA:74, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

wyniki imienne:

ZA (l4)

KrYstian Balicki, Marcin Dziędzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa
Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa
Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, MałgorzŃa Wiśniewska

NIEOBECNI (1)

piotr pawlikowski

Marcin SwaczYna - WÓjt złożył kolejny wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzęz dodanie
Projektu uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaz napojów alkoholowych na
tęrenie gminy Zławieś Wielka.

Przeprowadzono gło sowanie.

wyniki głosowania:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



wyniki imienne:

Z^ (1,3)

Krystian Balicki, Marcin Dziędzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jezewska, Beata

Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał

Walkowiak, Wi o leta Warzocha, Mał gor zata Wi śniewska

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Joanna Grabowska

NIEOBECNI (1)

piotr pawlikowski

Marcin Swaczyna - Wóit złożył kolejny wniosek w sprawie zmlany porządku obrad polegający na

przesunięciu wystąpienia prof. dr hab. Krzysztofa Mikulskiego po pkt 5. ,,Wolne wnioski t zapytania",

Przeprowadzono głosowanie.

Wyniki głosowania:

ZA: I4,PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

wyniki imienne:

Z^ (14)

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa

Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa

Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska

NIEOBECNI (1)

piotr pawlikowski

Marcin Swaczvna _ Wóit złożył kolejny wniosek w sprawie zmlany porządku obrad polegający na

wykreślenil z porządku obrad uclrwały w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów i nadania jej

statutu,

Wyniki głosowapia:

ZA:14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l



wyniki imienne:

ZA (14)

KrYstian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa
Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław paciorkowski, Teresa
S ztuc zka, Rafał Wal ko wi ak, Wi o 1 eta W ar zo cha, Mał gor zata Wi śn i ę w s k a

NIEOBECNI (1)

piotr pawlikowski

Wobec powyższego ustalono następujący porządek obrad:

1. Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Zławies Wielka
2, Sprawy organizacyjne,.

l) stwierdzenie prawomocności obrad;
2) przyjęcie wniosków do porządku obrad;
3) przyjęcie uwag do protokołu z XII sesji.

3. Informacja wójta o pracach między sesjami.
4. Podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2025-
2040

2) zmteniająca uchwałę w sprawie budZetu Gminy Złavlięś Wielka na2025 rok;
3) W sPrawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przęz

samorządowe jednostki budzetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące działalność
oświatową;

4) w sprawie powołania Młodziężowej Rady Gminy i nadania jej statutu;
5) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Zławieś

Wielka do roku 2035 oraz określenia szczegołowego trybu i harmonoglamu opracowania
projektu strategii, w tym trybu konsultacji;

6) Uchwała w sprawie maksymalnej liczby zezwolęń na sprzedaż napojów alkoholowych na
terenie gminy Zławięś Wielka.

5. Wolne wnioski i zapytanta.
6. WYstąPienie prof. dr. hab. Krzysztofa Mikulskiego inaugurujące proces nadania sztandaru dla

Gminy Zławięs Wielka
7. Wystąpienię zaproszonych gości.
8. Podjęcie stanowiska Rady Gminy w sprawi ę uczczenia 3S-lecia samorządu terytorialnego.
9. Przemówienie WÓjta Gminy Zławięś Wielka i wręczenie powołań do Gminnej Rady Dialogu

Społecznego.
10. Uroczyste podpisanie stanowiska Rady Gminy Zławieś Wielka.
11, Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.



Ad.2.3)

Nikt z radnych nie zgłosił uwag do protokołu zpoprzedniej sesji.

Ad.3.

Marcin Swaczyna - Wójt z racji uroczystego charakteru sesji zarekomendował zgtomadzonym
osobom zapoznanie się ze stroną gminy oraz magazynem gminy Złavłieś Wielka publikowanym za
pośrednictwem portalu otoToruń.

Ad.4.

1) Justyna Brzozowska - Skarbnik omówiła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
F inansowej Gminy Zław tęś Wi elka na lata 2025 -20 40 ;

Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwały.

Przewodnicząc^ Rady Gminy KrysĘna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka nalata2025-2040;

wvniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

wyniki imienne
ZA(14)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna
Grabowska, Ewa Jeżewska, BeataKlarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław
Paciorkowskio Teresa Sńuczka,Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, MńgorzataWiśniewska
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Wobec powyższego uchwała nr XIIIl74l2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognory
Finansowej Gminy Zlawieś Wielka na lata 2025-2040 została podjęta.

2) JustynaBrzozowska - Skarbnik omówiła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie budzetu
Gminy Zławieś Wielka na2025 rok

Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwaĘ.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie zliriany uchwaĘ w sprawie budZetu Gminy Zławieś Wielka na2025 rok

wvniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

wvniki imienne
ZA(l4)



3)

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna
Grabowska, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław
Paciorkowski, Teresa Sńuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, MałgoruataWiśniewska
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Wobec powyższego uchwała nr XIII/75|2025 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu
Gminy Zławieś Wielka na2025 rokzostała podjęta.

Justyna Brzozowska - Skarbnik omówiła uchwałę w sprawie dochodów gromadzonych na
oddzielnym rachunku bankowym przez samorządowe jednostki budzetowe gminy Zławieś
Wielka pt ow adzącę działalnośó o światową

Marcin Krystek - Radny zapytń, czy istnieje mechanizm, który weryfikowałby niewłaściwe
i niejednolite stosowanie uchwały w odniesieniu do wydatkówjednostek. Justyna Brzozowska
- skarbnik odpowiedziała, że wszystkie wydatki są kontrolowane przez pracowników
zĄmujących się księgowością oświatową. Małgorzata Wiśniewska - radna odniosła się do
pytania Radnego i powiedziała, że jako osoba, która sama zajmĄe się księgowością oświatową
możę stwierdziĆ, że wytyczne są na tyle ścisłe, że nie ma możliwości nieprawidłowej
kwalifikacji.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sPrawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przezsamorządowe
jednostki budzetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące dzińalność oświatową

wvniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

wvniki imienne
ZA(14)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna
Grabowska, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław
Paciorkowski, Teresa Sńuczka,Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, MńgorzataWiśniewska
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Wobec porvyższego uchwała nr XIIIl76l2025 w sprawie dochodów gromadzonych na
oddzielnym rachunku bankołvym przezsamorządowe jednostki budżetowe gminy ZNawieś
Wielka prowadzące działalność oświatową została podjęta.

Jacek Mularz - sekretarz omówił uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy
i nadania jej statutu

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska poprosiła Przewodniczącą Komisji
OŚwiaty, Kultury i Sportu o przedstawienie stanowiska w tej sprawie .Małgorzata Wiśniewska
- Przewodnicząca Komisji OświaĘ, Kultury i Sportu stwierdziła, ze wszyscy członkowie
komisj i zaopiniowali pozytywnie proj ekt uchwały.

4)



5)

Nikt z radnych nie miał pytń do projektu uchwaĘ.

Przewodnicząca Rady Gminy KrysĘna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie powołania NIłodzieżowej Rady Gminy i nadania jej statutu.

wyniki głosowania
ZA: 14 (13+l), PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

wvniki imienne
ZA(13)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna
Grabowska, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław
Paciorkowski, Teresa Sźuczka, Wioleta Warzocha, Mńgorzata Wiśniewska, Rafał Walkowiak
oddał głos imienny ,,ZA" ustnie.

W
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Radny Rafal'Walkowiakprzezproblemy techniczne nie mógł oddać głosuo w zwirykuzczym
zostńpoproszony ptzezPrzewodniczącąRady Gminy Krystynę Gajdemską o oddanie głosu
imiennego ustnie.

Radny Rafał Walkowiak oddał głos imienny ustnie.

Wobec powyższego uchwała nr XIIIt77t2025 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady
Gminy i nadania jej statutu została podjęta.

Piotr Grodzki - Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji omówił uchwałę w sprawie
prrystąpienia do sporządzenia Strategii Roavoju Gminy Zławięś Wielka do roku 2035 oraz
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu
konsultacji

Przewodnicząca Rady Gminy KrysĘna Gajdemska zapytała, a4 poprzednia ustawa

obowiązywała do 2023 toku, na co Kierownik Referatu Planowania i Inwesffcji - Piotr
Grodzki odpowiedział twierdząco.

Marcin Krystek - Radny zauwuĘł, że w zŃączniku do uchwĄ zostaĘ zamieszczone
tenrinarz oraz cennik, następnie zapytń, czy wykonanie strategii zostało zlecone podmiotowi
zevnętrznemu. Marcin Swacryna - Wójt odpowiedziń, że oferty zostaĘ zebranę, ale
wykonanie nie zostało jeszcze zlecone. Dodał ponadto, że możIiwośó zawarcia umowy w tej

sprawie powstanie dopiero w momencie uchwalenia projektu uchwĄ.

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Zławieś Wielka do roku
ż035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w
tym trybu konsultacji.



wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

wyniki imienne
ZA (14)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna
Grabowska, Ewa Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław
Paciorkowski, Teresa Sńuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, MałgorzataWiśniewska
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Wobec powyższego uchwała nr XIII/7812025 w sprawie przystąpienia do sporządzenia
Strategii Ronvoju Gminy Zławieś Wielka do roku 2035 oraz określenia szczegółowego
trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji została
podjęta.

6) Marcin Swaczyna - Wójt omówił uchwałę w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Zławieś Wielka

Przewodnicząca Rady Gminy KrysĘna Gajdemska zapytała, czy w puŃcie 4 chodzi o 43
czy 44 zezwolenia. Marcin Swacryna - Wójt odpowiedziń, że chodzi o 43 zęzwolenia.
Następnie Radna - Ewa Jeżewska zapytńa, czym podyktowana jest chęó zwiększenialiczby
zezwoleń i czy jest to w oparciu o statystyki. Marcin Swaczyna - Wójt zaznaczył, że liczby te
nie są oparte na wnioskach wpływających do gminy, natomiast są one oparte o praktyki innych
gmin. Marcin Krystek - Radny zapytał,wjaki sposób zwiększenie ilości zezwolęiwpływanie
na kosźy związane z profilaktyką uzależnień oraz czy można określió wzrost wpływów ze
zwiększenia liczby zęzwolęń. Marcin Swacryna - Wójt odpowiedziń, że wydatki na
profilaktykę się zmniejszyły. Ponadto stwierdził, że ciężko przewidzieć, w jakim stopniu
dochody się zwiększą - jest to zależne przede wszystkim od atrakcyjności danych puŃtów
oferujących sprzedaż alkoholu. Justyna Brzozowska - Skarbnik dodała, żę wpływy
oszacowaó będzie można dopiero na koniec roku, a wszystkie dochody powinny byó
przeznaczane na profilaktykę. Radna Joanna Grabowska zapytała się o liczbę mieszkańców
przypadających na jeden punkt sprzedaĘ alkoholu. Wójt Marcin Swacryna odpowiedziń, że
liczba mieszkańców w gminie wynosi ok. 16 000, przy człmliczba wydanych zezwoleńna
sprzedaż alkoholu wynosi ok. 100. Radna Joanna Grabowska dodała, żeliczba średnia liczba
osób w Polsce przypadających na jeden punkt wynosi ok. 300, a ponadto WHO zalecaod 1000
do 1500 na jeden punkt, więc prosi o wstrzymanie się od zwiększenialiczby zezwoleń. Wójt
Marcin Swacryna odpowiedziń, że zostawiatąkwestię radnym i zauwaĘł, że 16 na 1 8 sołectw
opowiedziało się pozytywnie na temat projektu uchwały. Ewa Jeżewska - Radna oznajmiła,
ze sposób sformułowania uchwały mógł wzbudzió pewne wątpliwości co do jej zasadności i
treŚci. Oznajmiła ponadto, że uchwała nie dotyczy tzw. ,,budek z piwem", a punktów
gastronomicznych. Radna Malgorzata Wiśniewska odniosła się do słów Radnej i zauwuĘła,
że zwiększenie liczby zęzwoleńnie będzie równoznaczne z gwatancją uzyskania ich wyłącznie
przez przedsiębiorców prowadzących lokale gastronomiczne. Wójt Marcin Swaczyna
odpowiedziń, że z chęcią omówi ten temat na posiedzeniu odpowiedniej komisji.



Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Gajdemska - poprosiła o udostępnienie głosowania

w sprawie maksymalnej liczby zezwolęńnasprzedażnapojów alkoholowych na terenie gminy
zławieś wielka

wvniki głosowania
ZA: I0, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ; 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

wvniki imienne
Z^(l0)
Krystian Balicki, Marcin Dziedzic,Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Beata Klarkowska,
Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha
PRZECIW (3)

Joanna Grabowska, Marcin Krystek, Małgoruata Wiśniewska
WSTRZYMUJE sIĘ (1)

Ewa Jezewska
NIEOBECNI (1)
piotr pawlikowski

Wobec powyższego uchwała nr XIII/7912025 w sprawie maksymalnej liczby zezwo|eń na
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Zławieś Wielka została podjęta.

a.

Ad.5.

Marcin Krystek - Radny z-łoĘłwniosek o uwzględnienie udogodnień dla senioró w przy planowanych
połączeniachMzKz miastem Toruń i z miastem Bydgoszcz. Wólt Marcin Swacryna zaproponował,

żeprzekaże pomysły na piśmie, na etapie zawięraniaumowy z miastami.

Ad.6.

Prof. dr. hab. Krzysźofa Mikulskiego omówił szczegółowo proces nadania sztandaru dla Gminy
Zławięś Wielka oraz dodatkowych insygniów.

Ad.7.

Zaptoszeni goście przemawiali na XIII uroczystej sesji Rady Gminy Zławtęś Wielka.

Ad.8.

Głosowano w sprawie: Podjęcie stanowiska Rady Gminy w sprawie uczczęnia 35-1ecia samorządu
terytorialnego

wyniki glosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



wyniki imienne:

ZA (l4)

KrYstian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa
Jezewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa
sztuczka, Rafał walkowiak, wioleta warzocha, Małgorzata wiśniewska

NIEOBECNI (1)

piotr pawlikowski

Wobec powyższego Stanowisko Rady Gminy w sprawie uczczenia 35-1ecia samorządu
terytorialnego zostało podjęte.

Ad.9.

WÓjt Gminy Zławieś Wielka - Marcin Swaczyna wygłosił przemówienie z okazji 35-1ecia istnienia
samorządów terytorialnych w Polscę oIazwręczył powołania do Gminnej Rady Dialogu Społecznego.

Ad. 10.

Radni i zaproszeni goście dokonali uroczystego podpisania stanowiska Rady Gminy Zławięś Wielka.

Ad. 11.

KrysĘna Gajdemska - przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że tematy sesji zostały
rłyczerpane i o godz. 16:22 zamknęła obrady XIII sesji rady gminy Zławięś Wielka.
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